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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Milyen eszközökkel kívánják javítani az erdők 
egészségi állapotát?" 

Tisztelt Miniszter úr!

A Fagazdasági Országos Szakmai Szövetség szaklapja 2024 januárjában arról számolt be, hogy „a
Nemzeti  Földügyi  Központ  adatai  szerint  a  magyar  erdők  állapota  romlott,  az  egészséges  fák
aránya 10 százalék alá csökkent. Tíz évvel ezelőtt a tünetmentes fák aránya még 60 százalék volt.”
Az NFK idézett jelentése már nem érhető el az Agrárminisztériumba beolvadt NFK weboldalán,
azonban  ezeket  a  megállapításokat  a  KSH  adatai  is  megerősítik.  2023-as  adatok  szerint  a
levélvesztés alapján már csak az összes gazdálkodási célú erdő 21,2 százaléka volt tünetmentes.
Természetesen az okok összetettek: a klímaváltozás, a kedvezőtlen időjárási viszonyok, a kártevők,
a szemétlerakás, a falopás egyaránt közrejátszanak  az erdők állapotának romlásában. Ugyanakkor
nem hagyható figyelmen kívül, hogy a hibás erdőgazdálkodás és a gazdasági célú fakitermelés, a
sűrű  ültetés  és  a  tarvágásos  gazdálkodás  kizsigerelő  gyakorlata  szintén  szerepet  játszik  a  fák
megbetegedéseiben.  Statisztikai  értelemben  hiába  növekszik  az  erdők  területe,  ha  ebbe
beletartoznak  a  leromlott  állapotú,  özönfajokkal  borított  területek  és  a  gazdasági  célú
erdőtelepítések egyaránt. 

A fentiek alapján kérem Miniszter úr válaszát az alábbi kérdésekre!

Milyen eszközökkel kívánják javítani az erdők egészségi állapotát?

Tervezik  számottevő  mértékben  növelni  a  szálalásos  gazdálkodást  a  gazdasági  szemléletű
tarvágással szemben?

Milyen eszközökkel tervezik növelni az őshonos erdők arányát?

 



Tisztelettel várom válaszát!

Tordai Bence
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